

公告 Announcement

受文者:本校各單位

To: All office

發文日期:中華民國 104 年 3 月 16 日

發文字號:臺基總公字第 1040000095 號

臺北基督學院消防演習計畫 The fire drill exercise plan

(實施日期 2015/5/22 星期五)
(Date: May. 22, Friday).

第一階段:實施避難引導逃生演練 (十點五十分~十一點地點:宿舍)

避難引導班長:李靜怡學務長。

隊員:黃信元、楊逸筠、劉永蕙、潘怡娟、李雅恩。

The members of the guidance group: Captain: Jennifer Lee, Members: shown above.

通報聯絡班班長:江愛華教務長、隊員:林怡君、陳展正、陳國萬、郭豐源。

The members of communication group: Captain: Charles Lee, Members: shown above.

實施方式:當天第三節下課(十點五十分)全體學生全部返回寢室待命、(十一點)由總務處對全校發出火災廣播通知。各舍輔導員(避難引導班)請依下列項次進行指引:

Attendants: All the student and the guidance group members

Ways: The exercise announcement will be broadcasted at 10:50am in campus, all the student should stay at their dorm. The fire drill alarm will sound at 11:00am, the guidance group should lead all the student learn how to escape fire from the dorm as following steps:

一、大聲指引避難方向避免發生恐慌,有電梯樓層禁止搭乘電梯。

Showing the escape direction and calm down the student, avoid anyone who want to take the elevator during fire.

二、打開緊急出口或逃生門鎖匙(安全門等)並確認之。

Make sure all the emergency exits are opened.

三、移除妨礙避難之物品。通道轉角樓梯出入口應再另配置引導人員,已起火層及其上層為優先配置。

Make sure the passageway is safe and set up a student guider at each floor exit. The floor of the fire occurred and upper level would be the first priority to guide.

四、如有必要操作避難器具(緩降機)擔任避難引導。

If necessary, the escape facilities should be tried out.

五、確認所有人員(學生)是否已全數完成避難,並將點名結果回報聯絡班班長後彙整陳報隊長。

Make sure all the students are evacuated and report it to the chief of communication group.

第二階段消防安全講習 (十一點十分~十二點半 地點：禮拜堂)

Second stage: Lecture of the fire safety (11:10 ~ 12:30am at chapel.)

隊長：聶坤廷校長， 班長：吳呈祥副校長， 隊員：李介立、王建智等。

實施方式：全校師生全體參加講習。

Captain: President Dr. Nantz. Members: shown above.

Attendants: All the Faculty, Staff and Students

Exercise : Hold a lecture in the Chapel.

第三階段 滅火器/消防栓訓練/緩降機訓練 (十一點四十分~十二點半

地點：運動場/育才樓/女二舍陽台)

Third Stage: The exercise of the fire distinguisher, fire hydrant and escape lift.

(11:40-12:30am at Sports field and dorm)

班長：林端， 隊員：朱永言、李林姿、蔡佳全、翁曉召、彭多林、沈湘燕、

陳頌榮、李宜珊、林玲綺、楊振武、歐陽萍、張雅婷、朱為芳等。

實施方式：運動場集合後引燃火苗，示範並教導參與同學親自使用滅火器、消防栓並進行滅火訓練。

Captain: Jonathan Lin, Members: shown above.

Attendants: Freshman students and the guidance group members.

Exercises: Demonstrate how to use the fire distinguisher and the fire hydrant at the sports field.

緩降機訓練:避難引導班負責

班長: 李靜怡主任， 隊員：黃信元、楊逸筠、李雅恩、劉永蕙、潘怡娟。

實施方式：女二舍示範並教導參與同學親自使用緩降機訓練。

Captain: Jennifer Lee, Members: shown above.

Attendants: Freshman students and the guidance group members

Exercise: Demonstrate how to use the escape lift at the 2nd girl's dorm.

*****如遇真實火災，則演習暫停。*****

All the exercise will be canceled if real situation happened



演練作業程序及分工

2015/5/22

一、10:50 於總務處進行全校性火災演習廣播：通報聯絡各班負責廣播(請副校長協助指揮、出納預備)。

這裡是防災中心.現在發生火災，滅火班請立即進行滅火行動，各層火源責任者請將瓦斯關閉並採取防止延燒策略，避難引導班請依照配置引導進行疏散至各分配區並計算時間及域清點人數。

二、10:50 聽到火災廣播時：避難引導班負責引導疏散。

1. 把安全門打開。
2. 禁止搭乘電梯。
3. 協助督促依指示路線行進。
4. 請立即疏散至集合地區並計算時間及清點人數，請將清點紀錄表立即送交至通報聯絡班(總務處出納)彙整。

三、11:00 前在 chapel 就座完畢，開始講習課程：指揮班負責接待講員(請副校長協助指揮及介紹)。

四、11:40 一年級將分組進行實際操作演練並待通知後換組操作。

1. 操場進行滅火演練：請人事暨行政主任協助指揮，音樂主修主任負責預備。
2. 男舍進行消防栓演練：公共事務主任協助指揮，總務處蔡弟兄負責預備。

五、所有照相工作請傳播主修楊老師協助完成。



臺北基督學院自衛消防編組任務分配

Fire drill mission assignment

2015/ 5/22

班別 Mission	職務 Title	姓名 Name	任務分配 Mission Assignment
指揮班 Command Team	隊長 Captain	校長 President	<p>整體狀況了解掌控分派指揮。 In charge of the fire drill overall and gives orders to each squad.</p> <p>(一) 設置自衛消防隊本部。 Set up the fire drill headquarters.</p> <p>(二) 輔助隊長命令執行。 Help the squad leader to accomplish the tasks.</p> <p>(三) 向消防隊提供情報，並引導至災害現場。 Provide information and lead the fire department to the fire or accident.</p> <p>(四) 負責統籌指揮消防任務之分配與監控實際執行狀況。 Organize and monitor all the tasks been assigned to each unit.</p>
	班長 Squad Leader	副校長 Vice President	
	隊員 Team Members	Dr. Lee / 事務組長 Head of GAO	
滅火班 Fire Extinguisher Squad	班長 Squad Leader	人事暨行政主任 Director of HRAO	<p>(一) 利用滅火器、室內消防栓等從事滅火。 Use the fire distinguishers and fire hydrants to put out the fire.</p> <p>(二) 自動灑水、泡沫、乾粉等滅火設備操作。 Practice using the fire hose system, foam and fire extinguisher.</p> <p>(三) 防止水損。 Prevent damage due to the activities of fire drill.</p> <p>傳播主修楊老師負責所有影像記錄及存檔。 Michael Yang is responsible to organize a photo record all the events.</p>
	隊員 Team Members	其他 Others	
通報聯絡班 Announcement and Communication Squad	班長 Squad Leader	教務長 Dean of AAO	<p>(一) 自衛消防活動狀況之掌握。 Aware of the whole situation and manage all the fire drill exercise.</p> <p>(二) 收集損失狀況。 Collect information on injuries</p> <p>(三) 建築物內緊急廣播。 Broadcast announcements on campus</p> <p>(四) 向消防機關通報聯絡。 Contact the local fire department.</p> <p>(五) 向指定場所瓦斯、電力公司通報聯絡。 Contact the gas and electric power companies.</p> <p>(六) 通報聯絡學校相關主管。 Notify all of the school's administrative directors.</p>
	副班長 Squad Co-leader	總務處出納 cashier	
	隊員 Team Members	警衛 Guards	
避難引導班 Evacuation Squad	班長 Squad Leader	學務長 Dean of SAMO	<p>(一) 利用緊急廣播、手提麥克風(擴音機)引導避難。 Broadcast news and evacuation directions by bull horn.</p> <p>(二) 開啟安全門確保避難路線、防止恐慌。 Open the evacuation doors of each buildings to prevent a panic.</p> <p>(三) 操作避難器具、擔任避難誘導。 Operate the evacuation equipment and assist in the evacuation.</p> <p>(四) 人員疏散後關閉防火門。 Close the evacuation doors after evacuation is complete.</p> <p>(五) 避難狀況之人員清點確認及報告隊長。 Personally verify the evacuation situation and report back to the squad leader.</p>
	副班長 Squad Co-leader	學務組員 staff of SAMO	
	隊員 Team Members	輔導員、圖書館 Counselor and Lib.	

臺北基督學院
總務處
General Affairs Office
CHRIST'S COLLEGE